
Behandling i  Formannskapet - 25.11.2024:

Saksordfører: Signar Berger

Forslag fremmet i møtet av Trude Hoff (Uavh.) og Kjetil Klepp (uavh.):

Vi etterstreber en trygg og ansvarlig økonomisk styring til det beste for innbyggerne i Inderøy 

kommune. Vi vil fremme et alternativt forslag til budsjett i kommunestyret

 13. desember 2024.

Vi reverserer eiendomsskatten til 2023-nivå.

Nedklassifisering av kommunal vei, primært i boligfelt.

Utsettelse av investeringene på Sakshaug skole, men foreta det nødvendige vedlikeholdet.

Reversere frikjøp av varaordfører.

Avvikle ikke-lovpålagte stillinger i administrasjonen.

Utsettelse av investeringer på vann- og avløp og dermed redusert økning av gebyrer.

Endring organisering av Innherred regionråd.

Avvikle deltagelse i «Heia Innherred».

Endring og- eller oppsigelser av kommunens medlemskap i diverse organisasjoner.

Opprettholde kjøp av tjenester Maurtuva Vekstgård.

Opprettholdelse AE i regi av VIDU.

Opprettholde kjøp av tjenester fra VIDU.

Opprettholde kommunestyremøter på dagtid.

Opprettholde Inderøytur som et samarbeidsprosjekt med frivilligheten.

Likebehandling av kommunale og private barnehager.

• Kommunestyret tar rapporten Utredning Inderøy kommune – revidert 241031 til orientering.

• Prosjekt Sakshaug skole utsettes på grunn av usikkerhet rundt gjeldsgraden og den økonomiske

situasjonen.

• Kommunedirektøren bes vurdere alternativ organisering for Sakshaug skole for å imøtekomme

behovene for spesialrom og personalrom.

• Inderøy kommune forventer befolkningsvekst, og satser på alle sine nåværende skoler.

• Kommunedirektøren bes utarbeide en vedlikeholdsplan for skolene der nødvendig vedlikehold 



beskrives og

kostnadsberegnet innen våren 2025.

Forslag fremmet i møtet av Inderøy Ap og Inderøy Høyre:

Forslag til budsjett 2025 og økonomiplan 2025 – 2028.

Investering – Sakshaug skole

1.    Sakshaug skole bygges ut til «grønt nivå» - 277 elever.

2.    Vi vil jobbe for økt tilflytting og næringsutvikling i alle grender. Det settes i 2025 av midler til 

bolystprosjekt for en satsing på grendene Sandvollan og Røra samt midler til sentrumsutvikling i 

Mosvik. 

3.    Midler til bolyst-prosjekt tas fra NTE-midler

a.    Kommunestyret ber kommunedirektøren se på omdisponering av NTE-midlene og legge fram en 

sak for kommunestyret

b.    Prosjektene skal gjennomføres i tett samskaping med grendene

c.    Det skal etableres delprosjekt og tiltak for å nå målsetningen om økt tilflytting og økt 

næringsutvikling

4.    Kommunedirektøren bes utarbeide en vedlikeholdsplan for alle kommunale skolebygg i Inderøy. 

Nødvendig vedlikehold for Sandvollan og Røra skole beskrives og kostnadsberegnes innen våren 

2025.

VIDU AE-tiltak og kjøp av tjenester

Kommunestyret foreslår en reversering av kuttet til VIDU (AE-tiltak kr 600.000 i 2025, 1.500 000 i 

2026 og kjøp av tjenester kr 300.000).

Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med VIDU om hvilke tjenester som kan utvikles 

innen helse/omsorg.

Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med REKO/VIDU om utvikling av nye tjenester 

og løsninger for arbeidsinkludering, rettet mot flyktninger og unge voksne utenfor arbeidslivet.

Aktivitetstilbud/avlastningstilbud for personer med demens

Kommunestyret foreslår en reversering av kuttet i aktivitetstilbud/avlastningstilbud for personer 

med demens, som utføres av Maurtuva i dag. Reverseringen av kuttet innarbeides i budsjett 2025 og 

økonomiplan 2025 - 2028. Kjøp av disse tjenestene ønskes videreført og må lyses ut som en 

anskaffelse.

Kommunen bør søke på midler til Pårørendeskole i 2025. Dersom kommunen ikke har kapasitet til å 



arrangere Pårørendeskole i egen regi, ber vi kommunedirektøren gå i dialog med Maurtuva og 

Inderøy demensforening for et samarbeid om gjennomføringen.

Kommunestyret ber kommunedirektøren kartlegge status for demensteamet og avklare hvor mange 

pasienter som står på venteliste for 1. og 2.gangs utredning for demens.

Barnehager i Inderøy

Kommunestyret styrker alle barnehager i Inderøy med økte midler i budsjettet.

Det beregnes en styrking på kr 7000 pr barnehageplass (ekvivalent) i Inderøy. En økt kostnad på kr 3 

087 000 innarbeides i budsjettet for 2025 og i økonomiplanen.

Kommunale veier – forslag om nedklassifisering

Kommunestyret reverserer kutt i vedlikehold av kommunale veier på kr 1 629 000 i 2025.

Klimaendringene fører til at vi har kortere vinter enn tidligere. Vi forventer at dette kan legges inn i 

driftsavtalene fra 2026, slik at vi kutter 2-4 uker med vintervedlikehold i 2026. Reversert kutt er 

derfor beregnet med en helårseffekt på kr 2 500 000 fra 2026. 

Kommunedirektøren har beregnet kostnaden for vedlikehold av disse kommunale veiene til 2 905 

000 i 2026, 2027 og 2028.

Kommunestyret ber kommunedirektøren se på mulighetene for å sette vei-vedlikehold ut på anbud i 

forbindelse med naturlig avgang hos ansatte i Inderøy kommune, som i dag har disse oppgavene. 

Inderøytur

Kommunestyret foreslår en reversering av kutt til InderøyTur med kr 100.000,-

Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med frivilligheten v/Inderøy idrettsråd om 

videre drift av InderøyTur, med øremerket tilskudd på kr 100.000,- pr år til videre drift.

Inndekning

Reverserte kutt i budsjettforslaget dekkes inn av økt rammetilskudd i 2025 og 2026 og forslag til 

kutt/økte inntekter i 2025/2026. 

Det forventes at økt rammetilskudd til kommunene opprettholdes i hele økonomiperioden.

Andre forslag

•    Budsjetterte, ubrukte gatelysmidler fra 2024 bes overført til 2025 

Avstemming

Forslag fra Trude Hoff (Uavh.) og Kjetil Klepp (Uavh.) ble satt opp mot forslag fra Inderøy Ap og 

Inderøy Høyre.

Forslag fra Inderøy Ap og Inderøy H ble vedtatt mot 3 stemmer (Trude Hoff (Uavh.), Kjetil Klepp 

(Uavh.), Harald Ness (SV)).



1.    Fremlagt forslag til økonomiplan 2025-2028 for Inderøy kommune, godkjennes med de føringer 

og premisser for kommunens tjenesteproduksjon som det kommer frem av økonomiplan av 

30.10.2024. Enstemmig vedtatt.

2.    Investering – Sakshaug skole

    1.    Sakshaug skole bygges ut til «grønt nivå» - 277 elever.

    2.    Vi vil jobbe for økt tilflytting og næringsutvikling i alle grender. Det settes i 2025 av midler til 

bolystprosjekt for en satsing på grendene Sandvollan og Røra samt midler til sentrumsutvikling i 

Mosvik. 

    3.    Midler til bolyst-prosjekt tas fra NTE-midler

    a.    Kommunestyret ber kommunedirektøren se på omdisponering av NTE-midlene og legge fram 

en sak for kommunestyret

    b.    Prosjektene skal gjennomføres i tett samskaping med grendene

    c.    Det skal etableres delprosjekt og tiltak for å nå målsetningen om økt tilflytting og økt 

næringsutvikling

    4.    Kommunedirektøren bes utarbeide en vedlikeholdsplan for alle kommunale skolebygg i 

Inderøy. Nødvendig vedlikehold for Sandvollan og Røra skole beskrives og kostnadsberegnes innen 

våren 2025.

    VIDU AE-tiltak og kjøp av tjenester

    Kommunestyret foreslår en reversering av kuttet til VIDU (AE-tiltak kr 600.000 i 2025, 1.500 000 i 

2026 og kjøp av tjenester kr 300.000).

    Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med VIDU om hvilke tjenester som kan 

utvikles innen helse/omsorg.

    Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med REKO/VIDU om utvikling av nye tjenester 

og løsninger for arbeidsinkludering, rettet mot flyktninger og unge voksne utenfor arbeidslivet.

    Aktivitetstilbud/avlastningstilbud for personer med demens

    Kommunestyret foreslår en reversering av kuttet i aktivitetstilbud/avlastningstilbud for personer 

med demens, som utføres av Maurtuva i dag. Reverseringen av kuttet innarbeides i budsjett 2025 og 

økonomiplan 2025 - 2028. Kjøp av disse tjenestene ønskes videreført og må lyses ut som en 

anskaffelse.

    Kommunen bør søke på midler til Pårørendeskole i 2025. Dersom kommunen ikke har kapasitet til 

å arrangere Pårørendeskole i egen regi, ber vi kommunedirektøren gå i dialog med Maurtuva og 

Inderøy demensforening for et samarbeid om gjennomføringen.



    Kommunestyret ber kommunedirektøren kartlegge status for demensteamet og avklare hvor 

mange pasienter som står på venteliste for 1. og 2.gangs utredning for demens.

    Barnehager i Inderøy

    Kommunestyret styrker alle barnehager i Inderøy med økte midler i budsjettet.

    Det beregnes en styrking på kr 7000 pr barnehageplass (ekvivalent) i Inderøy. En økt kostnad på kr 

3 087 000 innarbeides i budsjettet for 2025 og i økonomiplanen.

    Kommunale veier – forslag om nedklassifisering

    Kommunestyret reverserer kutt i vedlikehold av kommunale veier på kr 1 629 000 i 2025.

    Klimaendringene fører til at vi har kortere vinter enn tidligere. Vi forventer at dette kan legges inn i 

driftsavtalene fra 2026, slik at vi kutter 2-4 uker med vintervedlikehold i 2026. Reversert kutt er 

derfor beregnet med en helårseffekt på kr 2 500 000 fra 2026. 

    Kommunedirektøren har beregnet kostnaden for vedlikehold av disse kommunale veiene til 2 905 

000 i 2026, 2027 og 2028.

    Kommunestyret ber kommunedirektøren se på mulighetene for å sette vei-vedlikehold ut på 

anbud i forbindelse med naturlig avgang hos ansatte i Inderøy kommune, som i dag har disse 

oppgavene. 

    Inderøytur

    Kommunestyret foreslår en reversering av kutt til InderøyTur med kr 100.000,-

    Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med frivilligheten v/Inderøy idrettsråd om 

videre drift av InderøyTur, med øremerket tilskudd på kr 100.000,- pr år til videre drift.

    Inndekning

    Reverserte kutt i budsjettforslaget dekkes inn av økt rammetilskudd i 2025 og 2026 og forslag til 

kutt/økte inntekter i 2025/2026. 

    Det forventes at økt rammetilskudd til kommunene opprettholdes i hele økonomiperioden.

    Andre forslag

    •    Budsjetterte, ubrukte gatelysmidler fra 2024 bes overført til 2025 

3. Driftsbudsjett for 2025 vedtas i samsvar med Kommunedirektørens forslag, i henhold til §5-4 

Bevilgningsoversikter – drift. Enstemmig vedtatt.

4.    Netto bevilgninger til sektorene vedtas i samsvar med Kommunedirektørens forslag, i henhold til 

§ 5-4 Sum bevilgninger drift, netto. Enstemmig vedtatt.

5.    Kommunedirektøren gis fullmakt til følgende (drift):

    1.    fordele midler fra fellesområdet til de enkelte sektorene.

    2.    foreta ikke-prinsipielle endringer av budsjettmidler innenfor sektor.

    3.    disponere 0,5 mill. kroner av “disposisjonsfond bolyst” for 2025.

Enstemmig vedtatt.



6.    Investeringsbudsjettet for 2025 vedtas i samsvar med Kommunedirektørens forslag, i henhold til 

§ 5-5 Bevilgningsoversikt - investering. Enstemmig vedtatt.

7.    Kommunedirektøren får fullmakt til følgende (investering):

    1.    ta opp nødvendige lån til investeringer i 2025 med inntil 175,3 mill. kroner. Enstemmig 

vedtatt.

8.    Skatt på inntekt og formue for 2025 utskrives etter den maksimalsats Stortinget 

fastsetter. Enstemmig vedtatt.

9.    Kommunale avgifter og gebyrer, samt betaling for kommunale tjenester, fastsettes for 2025, slik 

det kommer frem av vedlegg «Gebyr- og betalingssatser 30.10.2024». Enstemmig vedtatt.

10.    Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 2 og 3 skal det, for budsjettåret 2025, lignes 

eiendomsskatt i hele kommunen og for alle eiendommer, jfr.  eiendomsskatteloven § 3a. Enstemmig 

vedtatt.

11.    Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen skattevedtekter. Det 

benyttes ikke bunnfradrag. Enstemmig vedtatt.

12.    Iht. eiendomsskatteloven § 8 A-2 (1) skal verdien av bolig og fritidseiendommer multipliseres 

med 0,7. Enstemmig vedtatt.

13. Den generelle eiendomsskattesatsen for 2025 økes med 0,5 promille fra 2024-nivået. Falt med 3 

stemmer (Trude Hoff (Uavh.), Kjetil Klepp (Uavh.), Harald Ness (SV))

14.    Den generelle eiendomsskattesatsen for 2025, for de skattepliktige eiendommer, settes til 3,0 – 

tre - promille. Jf. § 13. Vedtatt mot 3 stemmer (Trude Hoff (Uavh.), Kjetil Klepp (Uavh.), Harald Ness 

(SV)).

15.    Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 12 bokstav a, differensieres satsene ved at den 

skattesats som skal gjelde for boliger og fritidseiendommer i 2025, settes til 2,5 – to og en halv – 

promille. Vedtatt med mot 3 stemmer (Trude Hoff (Uavh.), Kjetil Klepp (Uavh.), Harald Ness (SV)).

16.    Jr. eiendomsskatteloven § 25 forfaller årsgebyr til betaling i tolv terminer, for eiendommer med 

helårsboliger. For andre eiendommer forfaller årsgebyret til betaling i tre terminer. Skatteyter kan få 

betale hele skattebeløpet i 1. termin. Enstemmig vedtatt.

17.    I henhold til eiendomsskatteloven § 7 a, fritas følgende for eiendomsskatt:

    1.    Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en kommune, et fylke eller 

staten

    2.    Eiendommer tilhørende Innherred Renovasjon IKS

    3.    Mosvik vannverk

    4.    Kulturbygg

    5.    Idrettsanlegg



    6.    Kirkestuer

    7.    Bedehus

    8.    Klubbhus/forsamlingshus/anlegg til frivillige lag og foreninger

    9.    Samfunnshus/grendehus

    10.    Fylkeskommunale skoler

Enstemmig vedtatt.

18.    henhold til eiendomsskatteloven § 7 b, fritas følgende for eiendomsskatt:

    1.    Fredede bygninger jfr. kulturminneloven mv.

    2.    Bygninger tilhørende museum og historielag

    3.    For 2025 åpnes det ikke for fritak av eiendomsskatt etter søknad.

Enstemmig vedtatt.

Innstilling i Formannskapet - 25.11.2024

1.    Fremlagt forslag til økonomiplan 2025-2028 for Inderøy kommune, godkjennes med de føringer 

og premisser for kommunens tjenesteproduksjon som det kommer frem av økonomiplan av 

30.10.2024. Med endringer i pkt. 2. 

2.    Investering – Sakshaug skole

    1.    Sakshaug skole bygges ut til «grønt nivå» - 277 elever.

    2.    Vi vil jobbe for økt tilflytting og næringsutvikling i alle grender. Det settes i 2025 av midler til 

bolystprosjekt for en satsing på grendene Sandvollan og Røra samt midler til sentrumsutvikling i 

Mosvik. 

    3.    Midler til bolyst-prosjekt tas fra NTE-midler

    a.    Kommunestyret ber kommunedirektøren se på omdisponering av NTE-midlene og legge fram 

en sak for kommunestyret

    b.    Prosjektene skal gjennomføres i tett samskaping med grendene

    c.    Det skal etableres delprosjekt og tiltak for å nå målsetningen om økt tilflytting og økt 

næringsutvikling

    4.    Kommunedirektøren bes utarbeide en vedlikeholdsplan for alle kommunale skolebygg i 

Inderøy. Nødvendig vedlikehold for Sandvollan og Røra skole beskrives og kostnadsberegnes innen 

våren 2025.

    VIDU AE-tiltak og kjøp av tjenester

    Kommunestyret foreslår en reversering av kuttet til VIDU (AE-tiltak kr 600.000 i 2025, 1.500 000 i 



2026 og kjøp av tjenester kr 300.000).

    Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med VIDU om hvilke tjenester som kan 

utvikles innen helse/omsorg.

    Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med REKO/VIDU om utvikling av nye tjenester 

og løsninger for arbeidsinkludering, rettet mot flyktninger og unge voksne utenfor arbeidslivet.

    Aktivitetstilbud/avlastningstilbud for personer med demens

    Kommunestyret foreslår en reversering av kuttet i aktivitetstilbud/avlastningstilbud for personer 

med demens, som utføres av Maurtuva i dag. Reverseringen av kuttet innarbeides i budsjett 2025 og 

økonomiplan 2025 - 2028. Kjøp av disse tjenestene ønskes videreført og må lyses ut som en 

anskaffelse.

    Kommunen bør søke på midler til Pårørendeskole i 2025. Dersom kommunen ikke har kapasitet til 

å arrangere Pårørendeskole i egen regi, ber vi kommunedirektøren gå i dialog med Maurtuva og 

Inderøy demensforening for et samarbeid om gjennomføringen.

    Kommunestyret ber kommunedirektøren kartlegge status for demensteamet og avklare hvor 

mange pasienter som står på venteliste for 1. og 2.gangs utredning for demens.

    Barnehager i Inderøy

    Kommunestyret styrker alle barnehager i Inderøy med økte midler i budsjettet.

    Det beregnes en styrking på kr 7000 pr barnehageplass (ekvivalent) i Inderøy. En økt kostnad på kr 

3 087 000 innarbeides i budsjettet for 2025 og i økonomiplanen.

    Kommunale veier – forslag om nedklassifisering

    Kommunestyret reverserer kutt i vedlikehold av kommunale veier på kr 1 629 000 i 2025.

    Klimaendringene fører til at vi har kortere vinter enn tidligere. Vi forventer at dette kan legges inn i 

driftsavtalene fra 2026, slik at vi kutter 2-4 uker med vintervedlikehold i 2026. Reversert kutt er 

derfor beregnet med en helårseffekt på kr 2 500 000 fra 2026. 

    Kommunedirektøren har beregnet kostnaden for vedlikehold av disse kommunale veiene til 2 905 

000 i 2026, 2027 og 2028.

    Kommunestyret ber kommunedirektøren se på mulighetene for å sette vei-vedlikehold ut på 

anbud i forbindelse med naturlig avgang hos ansatte i Inderøy kommune, som i dag har disse 

oppgavene. 

    Inderøytur

    Kommunestyret foreslår en reversering av kutt til InderøyTur med kr 100.000,-

    Kommunestyret ber kommunedirektøren gå i dialog med frivilligheten v/Inderøy idrettsråd om 

videre drift av InderøyTur, med øremerket tilskudd på kr 100.000,- pr år til videre drift.



    Inndekning

    Reverserte kutt i budsjettforslaget dekkes inn av økt rammetilskudd i 2025 og 2026 og forslag til 

kutt/økte inntekter i 2025/2026. 

    Det forventes at økt rammetilskudd til kommunene opprettholdes i hele økonomiperioden.

    Andre forslag

    •    Budsjetterte, ubrukte gatelysmidler fra 2024 bes overført til 2025 

3. Driftsbudsjett for 2025 vedtas i samsvar med Kommunedirektørens forslag, i henhold til §5-4 

Bevilgningsoversikter – drift. Med endringer i pkt. 2. 

4.    Netto bevilgninger til sektorene vedtas i samsvar med Kommunedirektørens forslag, i henhold til 

§ 5-4 Sum bevilgninger drift, netto.

5.    Kommunedirektøren gis fullmakt til følgende (drift):

    1.    fordele midler fra fellesområdet til de enkelte sektorene.

    2.    foreta ikke-prinsipielle endringer av budsjettmidler innenfor sektor.

    3.    disponere 0,5 mill. kroner av “disposisjonsfond bolyst” for 2025.

6.    Investeringsbudsjettet for 2025 vedtas i samsvar med Kommunedirektørens forslag, i henhold til 

§ 5-5 Bevilgningsoversikt - investering.

7.    Kommunedirektøren får fullmakt til følgende (investering):

    1.    ta opp nødvendige lån til investeringer i 2025 med inntil 175,3 mill. kroner.

8.    Skatt på inntekt og formue for 2025 utskrives etter den maksimalsats Stortinget fastsetter.

9.    Kommunale avgifter og gebyrer, samt betaling for kommunale tjenester, fastsettes for 2025, slik 

det kommer frem av vedlegg «Gebyr- og betalingssatser 30.10.2024».

10.    Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 2 og 3 skal det, for budsjettåret 2025, lignes 

eiendomsskatt i hele kommunen og for alle eiendommer, jfr.  eiendomsskatteloven § 3a.

11.    Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen skattevedtekter. Det 

benyttes ikke bunnfradrag.

12.    Iht. eiendomsskatteloven § 8 A-2 (1) skal verdien av bolig og fritidseiendommer multipliseres 

med 0,7.

13.    Den generelle eiendomsskattesatsen for 2025, for de skattepliktige eiendommer, settes til 3,0 – 

tre - promille. Jf. § 13.

14.    Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 12 bokstav a, differensieres satsene ved at den 

skattesats som skal gjelde for boliger og fritidseiendommer i 2025, settes til 2,5 – to og en halv – 

promille.

15.    Jr. eiendomsskatteloven § 25 forfaller årsgebyr til betaling i tolv terminer, for eiendommer med 

helårsboliger. For andre eiendommer forfaller årsgebyret til betaling i tre terminer. Skatteyter kan få 

betale hele skattebeløpet i 1. termin.



16.    I henhold til eiendomsskatteloven § 7 a, fritas følgende for eiendomsskatt:

    1.    Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en kommune, et fylke eller 

staten

    2.    Eiendommer tilhørende Innherred Renovasjon IKS

    3.    Mosvik vannverk

    4.    Kulturbygg

    5.    Idrettsanlegg

    6.    Kirkestuer

    7.    Bedehus

    8.    Klubbhus/forsamlingshus/anlegg til frivillige lag og foreninger

    9.    Samfunnshus/grendehus

    10.    Fylkeskommunale skoler

17.    henhold til eiendomsskatteloven § 7 b, fritas følgende for eiendomsskatt:

    1.    Fredede bygninger jfr. kulturminneloven mv.

    2.    Bygninger tilhørende museum og historielag

    3.    For 2025 åpnes det ikke for fritak av eiendomsskatt etter søknad.




